
RADA QMINY
w Daszynie

PROTOKOt Nr W2015
z obrad VI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 31 stycznia 2015r.

Ad.l

Przewodniczacy Rady -Marek Chwiatkowski otworzyt obrady VI nadzwyczajnej sesji

Rady Gminy w Daszynie.

Powitat przybylych na obrady sesji: radnych, soltysow, Wojta -Zbigniewa Wqjtera,

Sekretarza Gminy -Mariusza Gralewskiego, Skarbnika Gminy-Danute. Kaczmarek.

Przewodnicza_cy stwierdzii, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwat, poniewaz

uczestniczy w niej 14 radnych tj.93% ustawowego skladu Rady. Nieobecna radna Jolanta

Cichonska.

Przewodniczapy Rady odczytal \vniosek Wojta o zwolanie nadz\vyczajnej sesji. Nastejmie

przedstawil porzgxiek obrad wynikajajcy z wniosku o zwolanie nadzwyczajnej sesji.

1. Otvvarcie obrad, stwierdzenie quorum .

2. Podj^cie ucbwaly w sprawie uchwalenia budzetu Gminy Daszyna na rok 2015

3. Zakonczenie obrad.

Ad.2

Przewodniczacy Rady zapytal radnych czy ponownie odczytac opinie RIO w Lodzi

w sprawie projektu budzetu gminy Daszyna na 2015 rok. Uchwala byla odczytana na

wczorajszej sesji.

Radni uznali, ze nie ma takiej potrzeby.

Radny H.Dabrowski stwerdzit, ze zgodnie z ustawa_ o samorzajdzie gminny w art. 20 pkt3

nadzwyczajna sesje zwoluje przewodnicza^cy rady na wniosek wojta lub % ustawowego

skladu rady. Nadzwyczajna sesje przewodnicz^cy zobowiajzany jest zwolac w cia_gu 7 dni od

ziozenia wniosku. Wniosek o zwoianie nadzwyczajnej sesji, ktory zlozyl wqjt powinien

spelniac wymogi okreslone w ustl w zdaniu drugim cytat ;?Do zawiadomienia doiapza si?

porzajdek obrad wraz z projektami uchwal".

Zgodnie z tym, co przewodnicza_cy odczytal przed chwila_ jest tylko wniosek, ale bez projektu

uchwaty, co juz na wste.pie jest z^amaniem prawa . Zgodnie ze statutem gminy z\volywanie

sesji musi bye poprzedzone dostarczeniem. dokumentow najpozniej na 3 dni przed terminem

obrad. Nie zachowano tego terminu czym po raz drugi zlainano prawo .

Radny kontynujap po\viedzial; ze w dniu wczorajszym radni otrzymali zawiadomienia, a

powinni miec trzy dni na przygotowanie si? do sesji.
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Przytoczone przyklady swiadcza, o tym, ze przewodniczapy zwolal obecna sesj? w sposob

nieprawomocny. W zwia_zku ztym jezeli zostana^na dzisiejszej sesji podj?te, uzyte zostan^.

wszelkie srodki aby doprowadzic do uniewaznienia tej sesji.

Przewodniczacy Rady stwierdzil, ze sesja nadzwyczajna zostala zwolana na wniosek wojta.

We wniosku wqjt wskazal dzien, w ktorym ma si? odbyc i uzasadnienie tego terminu.

Dokumenty dostarczone byty zgodnie ze statutem, bo na dzisiejsza sesje nie ma nic nowego w

stosunku do materialow wczorajszej sesji. Dokumenty zostaly dostarczone wpoprzednim

tygodniu wtorek lub sroda. Wymog trzech dni zostal spelniony. Wczorajsza sytuacja wptynela

na to, ze pojawila si? nadzwyczajna sesja. Z pewnosciq. radny orientuje si?, ze budzet musi

bye uchwalony do konca stycznia. Dlatego zwolana zostala sesja w tak szybkim terminie.

Radny H.Dabrowski, powiedziaJ, ze nadz\vyczajna sesja jest wtedy gdy przewodnicza^cy

zwohije ja wtrybie art.20 ust.3 ustawy o samorza_dzie gminnym. Muszabyc zachowane

warunki prawne, aby byla to sesja prawomocna. W dniu wczorajszym rada obradowala na

sesji, na ktora radni otrzymali materialy w ustawowym terminie. Na dzisiejsz^. sesj§ radni nie

otrzymali tadnych materialow. Otrzymali tylko za\\dadomienie o sesji 2: porza^dkiem obrad i

wnioskiem wojta . Prawo wymaga, aby wraz z zawiadomieniem o sesji dostarczone byly

rowniez projekty uchwal. Niestery tych projektow radni nie otrzymali.

Radny T.Dvmny stwierdzii, ze art. 19 ust.3 statut gminy wyraznie wskazuje, ze radni maja^

bye powiadomieni o tenninie sesji co najmniej 3 dni przed i otrzymac materiaty.

Najwi?kszym organemjezelichodzi o kierowanie w gminie jest Rada Gminy, ktora wybiera

ze swego grona Przewodniczajcego, ktory powinien bye nie zalezny od wojta. W tej radzie jest

tak, ze Przewodniczacy Rady spemia zachcianki wojta lami^.c prawo. Przewodniczajcy Rady

jest szefern dla wojta, a nie odwrotnie. Jako radni wybralismy Przewodniczajcego wierza_c, ze

pokieruje Rada^ we wlasciwym kierunku dla dobra wszystkich mieszkancow.

Przewodniczacy Rady w odpo\viedzi na zarzuty radnego Dymnego stwierdzil, ze wtasnie dla

dobra mieszkancow zwolal dzisiejsza^ nadz\vyczajna_ sesj? na wniosek wojta. Aby uchwalic

budzet gminy. Zrobil to, aby Rada mogla decydowac co nalezy zrobic dla dobra

mieszkancow. Jezeli tego nie zrobimy wowczas budzet dla gminy Daszyna b?dzie ustalala

Regionalna Izba Obrachunkowa w lodzi. Gmina b?dzie musiai si? podporzajikowac decyzjom

RIO.

Radny T.Dymny zarzucil Przewodnicza_cemu, ze nie zna zapisow ustawy o finansach

publicznych dotycza^cym sytuacji jaka si? pojawila w naszej gminie i powtarza to co

powiedzial mu Wqjt, aby wystraszyc sporeczenstwo .
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W takiej sytuacji RIO bardziej szczegolowo przygla_dalo si? projektowi budzetu

opracowanego przez Wqjta, ale nie znaczy, ze zabierze pieniajdze. Nie ma to zadnych

restrykcji finansowych dla gminy.

Woit stwierdzii ze w przypadku nie uchwalenia budzetu gminy przez Rad? do konca

stycznia, dokonuje tego RIO w terminie do konca lutego nie biorap pod uwag? nowych

zalozen. Brane sa_ wowczas pod uwag? zadania bieza.ce do realizacji. Reszta jest swobodnq.

ocena^ dzialania i uchwalenia budzetu przez RIO. W takiej sytuacji RIO wchodzi w

kompetencje Rady.

Radny T.Dymny odniosl si? do negatywnej opinii RIO do projektu budzetu gminy na 2014

rok. Stwierdzii, ze analizuja^c tq. opini? z tymjak zakonczyl si? budzetowo rok 2014 to zarzuty

RIO okazaly si? w 100% prorocze. Juz na etapie projektu budzetu 2014 roku wskazywano, ze

b?dzie nierealny do wykonania i okazalo si? , ze w grudniu RIO zdj?lo z dochodow

15.000.000 zl. Nasza gminajest w katastroficznej sytuacji finansowej. Ktos ta_gmin? do tego

doprowadzil i nie jest w stanie jej z tego wycia_gna_c.

Radny H.Dabrowski po\\dedzia!3 ze nie uchwalenie budzetu gminy do konca stycznia nie

powoduje rewolucji. W podobnej sj^tuacji znajduje si? wiele gmin i po\viatow. W takim

przypadku RIO uchwala budzet we wspolpracy z jednostka_ samorzq.du ter>rtorialnego.

Glownie cbodzi o urealnienie budzetu po stronie dochodow i wydatkow. Ubiegloroczny

budzet byl nie realny i RIO musialo dokonac zmniejszenia o 15000.000 zt. Tegoroczny

budzet rowniez jest nierealny, co zarzuca RIO w swej negatywnej opinii do przedlozonego

projektu. Zdaniem radnego zamysl tworzenia wirtualnego budzetu jest taki, ze gmina

ubiegaja_c si? o kredyty ]ub pozyczki musi uzyskac z RIO pozytywna opini? o mozliwosci

splaty. Ten wirtualny budzet b?dzie stanowil argument dla wojta, ze rada zezwolila, aby Wojt

zaci^gal kolejne kredyty, ktore sa^praktycznie juz nie splacalne, poniewaz dlug gminy wzrasta

o kolejne 3.450.000 zl. B?dzie to argument dla Wqjta w rozmowach z RIO, ze Rada

zdecydowala o dalszyrn zadtuzaniu gminy. Doprowadzi to do katastrofy. Dlatego nie

przyj?cie tego budzetu daje szanse na urealnienie sytuacji finansowej naszej gminy.

Wszystkie zadania wlasne b?da_ wykonywane. Nie ma zadnego zagrozenia. RIO nie jest zadna^

katastroficzna^ wyroczruX dla Gminy. Radny zaapelowal do pozostatych radnych, ze jezeli

chcq. cos zmieniac i poprawic funkcjonowanie i opami?tanie si? niektorych rza_dza^cych

powinni odrzucic budzet tak jak to mialo miejsce na wczorajszej sesji.
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Skarbnik Gminy zwrocila uwag? na fakt, ze nieprawdq. jest to co powiedzial radny D^browski

o wzroscie dlugu. Wystarczy spojrzec w tabele Nr3 gdzie widac planowane pozyczki unijne i

z funduszy celowych w kwocie 1 634.000 zl, a splaty po rozchodach planowane sâ  na kwote_

3.883.000 zl. Widac z tego, ze dlug spada o kwot? 2249.000 zl. Jezeli jest pozyczka unijna,

jest zalozenie, ze gmina otrzyma na to dotacj? ze srodkow unijnych.

Radny RDabrowski stwierdzil, ze b?dzie to realne przy zalozeniu otrzymania kredytow i

pozyczek po uzyskaniu pozytywnej opinii RIO.

Radny T.Dymny stwierdzil, ze prawdopodobnie Wojt osia_gnie swqj sukces i budzet zostanie

prz3J?ty wedlug przedlozonego projektu. Negatywna opinia byla rowniez w przypadku

budzetu gminy 2014 roku, na ktory Wojt mial swqj \vply\y. Radny zapytal Wojta, co zrobi

jako Wojt, czlowiek i mieszkaniec tej gminy jezeli nie zrealizuje tego do czego da_zy? Czy

poda si? do dymisji? Czy zrnniejszy sobie do minimum wynagrodzeni?

Wojt odpowiedzial, ze od kilku lat jest zauwazalny rozwqj Gminy Daszyna. Jezeli chodzi o

tegoroczny budzet to kontynuje i realizuje projekty wczesniej zalozone i daje szans? na

realizacje dalszych mozliwych inwestycji. Jezeli ktos chce interpretowac przepisy po

swojemu i twierdzi, ze ding gminy wzrasta, ze gmina idzie w zlym kierunku to ma do tego

prawo. Wojt bierze pelna_ odpowiedziamosc za to, co znajduje si? w bndzecie. Po kontroli w

2013 roku RIO opracowalo raport, ktory rozeslala do roznych instytucji. W>oiLkiein tego byla

wzmozona ilosc kontroli w urz^dzie. Zdaniem wojta uda si? zrealizowac zalozenia przyj^te w

budzecie. Jest sporo do zrobienia: drogi, dokonczenie wielu inwrestycji, ktor>'ch nie mozna

przerwac z uwagi na dofinansowanie.

Radny T.Dymny ponowil pytanie i poprosil o konkretna^ odpowiedz, co w sytuacji jezeli za

rok okaze si?, ze RIO po raz kolejny mialo racj? i gmina b?dzie w jeszcze gorszej sytuacji

fmansowe.

Wojt odpo\viedzial, ze jest mieszkancem tej gminy, to jest jego gmina i ponosi pema^

odpowiedzialnosc za to co dzieje si? w tej gminie oraz za budzet, pomimo problemow ktore

s^ tworzone.

Przewodniczacy zap^^tal. czy sa_ jeszcze jakies pytania lub uwagi do uchwaly budzetowej.

Nie zgloszono pytari.

Przewodnicza_cy odczytal uchwal? Nr VI/26/2015 r. AV spra\vie uchwalenia budzetu gminy

Daszyna na 2015 r. i poddal ja pod glosowanie.

Radny H.Dabrowski zglosil \vniosek o przeprowadzenie glosowania imiennego z zapisem do

protokolu.
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Przewodniczacy Rady stwierdzil, ze byta dyskusja. Po dyskusji pytal czy sajeszcze pytania

Tub wnioski. Nikt nie zglaszai wie_c przystaprt do czytania uchwaly i gfosowania.

Radnv T.Dymny twierdzil, ze przewodnicza_cy nie powinien robic blokady jawnosci

gtosowania.

Przewodniczacy powiedziaj:. ze radni przed rozpocz^ciem odczytania uchwaly mieli

mozliwosc zgloszenia \vnioskow. Teraz odbywa si? glosowanie.

Przewodniczacy przeprowadzil glosowanie, ktorego wynik byl nast^pujajcy : 9 gfosow ,,za",

5 glosow ,;przeciw". Uchwaly przyj^to \vi?kszosciq. glosow.

Ad.3

W zwiazku z wyczerpaniem porza_dku obrad przewodnicza_cy zamknaj: VI nadzwyczajna sesje

Rady Gminy w Daszynie

Protokolov^ala

D.Kazmierczak


